
 
 
Parliaments active in guaranteeing the right to water 
 
Strasbourg, 30.10.2008 – A conference to prepare for the “parliamentarian process” of the 5th 
World Water Forum, jointly organised by the Parliamentary Assembly of the Council of Europe 
(PACE), the Grand National Assembly of Turkey and the World Water Council, is to take place at 
the Council of Europe in Strasbourg from 9 a.m. to 5.30 p.m. on Thursday 6 November. 
 
On this occasion, members of the parliaments of around 30 Council of Europe member states and 
non-member states will be sharing their legislative experience relating to the adaptation of water 
management to global changes (including climate change), decentralisation policies, the right to 
water and sanitation, and transboundary water basins.  Experts and representatives of NGOs and 
water companies will also take part in the discussions. 
 
The main aim of this preparatory conference is to start work on the parliamentarians' contribution 
to the political process of the 5th World Water Forum, an event scheduled to take place in Istanbul 
from 16 to 22 March 2009, under the aegis of the Turkish Government and the World Water 
Council. 
 
Conference programme 
 
Contact : PACE Communication Unit: Nathalie Bargellini,  
Tel. +33 (0)6 65 40 32 82 or +33 (0)3 88 41 22 82 
 
 
Les parlements mobilisés pour garantir le droit à l’eau 
 
Strasbourg, 30.10.2008 – Une Conférence préparatoire du processus parlementaire du 5ème 

Forum mondial de l’eau, organisée conjointement par l’Assemblée parlementaire du Conseil de 
l’Europe (APCE), la grande Assemblée nationale de Turquie, et le Conseil mondial de l’eau se 
tiendra le jeudi 6 novembre de 9h00 à 17h30 au Conseil de l’Europe à Strasbourg. 
 
A cette occasion, des parlementaires d’une trentaine de pays membres et non-membres du 
Conseil de l’Europe, partageront leur expérience législative tant sur l’adaptation de la gestion de 
l’eau aux changements mondiaux (dont les fluctuations climatiques), que sur les politiques de 
décentralisation, en passant par le droit à l’eau et aux services d’assainissement, et les eaux 
transfrontalières. Des experts ainsi que des représentants d’ONG et de compagnies des eaux 
participeront également aux débats. 
 
Cette conférence préparatoire a pour principal objectif de commencer à élaborer la contribution 
des parlementaires au processus politique du 5ème Forum mondial de l’eau qui aura lieu à Istanbul 
du 16 au 22 mars 2009, sous l’égide du gouvernement turc et du Conseil mondial de l’eau. 
 
Programme de la conférence 
 
Contact : Unité de Communication de l’APCE : Nathalie Bargellini,  
tél. +33 (0)6 65 40 32 82 ou +33 (0)3 88 41 22 82 
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http://assembly.coe.int/CommitteeDocs/2008/20081106_WorldWaterForum_Programme_E.pdf
http://assembly.coe.int/CommitteeDocs/2008/20081106_WorldWaterForum_Programme_F.pdf

